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ادامه از صفحه اول
همين به هم ريختگي رقيب 
هم قدري تلخي نافرجام ماندن عهد دوش��نبه شب 
آنه��ا را گرفت. ضم��ن اينك��ه درص��د راي رهروان، 
علي الخص��وص براي س��ه جاي��گاه رياس��ت و نايب 
رييس��ي اول و دوم، نه تنها در قياس با س��ال قبل كه 
حتي در قياس با تمام سه س��ال مجلس نهم افزايش 
پيدا كرد. دو ناي��ب رييس مجلس ديروز بيش��ترين 
درصد را نس��بت به سه سال گذش��ته كسب كردند 
و علي لاريجاني هم تنها هش��ت راي با ركورد س��ال 
92 خود فاصله داش��ت. اين اصلا با وضعيت سياسي 
س��ال قبل آنها مش��ابهتي ندارد، جايي كه باهنر به 
م��دد كناره گيري غلامرضا تاجگ��ردون در انتخابات 
داخلي فراكس��يون و بعد از آن با راي تقريبا ناپلئوني 
در صحن علني توانسته بود جايگاهش را حفظ كند. 
امروز آنها اما تقريبا بدون هيچ مشكلي كرسي نيابت 

دوم را دوباره به او پيشكش كردند. 
پيشنهادهايي كه ناديده گرفته شد

فراكس��يون اصولگراي��ان هم اما توانس��ت همان 
سه كرس��ي قبلي اش را در هيات رييسه حفظ كند. 
انتخابات دي��روز اما هي��چ افقي از امي��دواري پيش 
روي اين طيف از مجلس��ي ها نمي گذارد. هيچ كدام 
از س��ه پيش��نهاد رييس فراكس��يون اقليت توسط 
اعض��ا اجرا نش��د. پيش��نهاد »ائتلاف با ره��روان« و 
پس از آن »حفظ تركيب موجود هيات رييس��ه« در 
همان مراحل ابتدايي رايزني هاي داخل فراكس��يون 

اصولگرايان رد ش��د. پيش��نهاد س��وم تنها راهكاري 
بود كه مي توانس��ت باقي بماند؛ دادن ليس��ت مجزا 
براي انتخابات در صحن علني. پيش��نهادي كه روي 
آن توافق ش��ده بود اما نزديكان جبه��ه پايداري در 
صحن علن��ي آن را نافرجام گذاش��تند. طبق توافقي 
ك��ه در فراكس��يون اصولگرايان ص��ورت گرفته بود، 
قرار بود كه اين مجموعه در انتخابات هيات رييس��ه 
نامزدي براي رقابت با علي لاريجاني و محمد حسن 

ابوترابي ف��رد معرفي نكند و در ع��وض الياس نادران 
وارد رقابت ب��ا محمدرضا باهنر ش��ود. كار انتخابات 
كه در صحن علني كليد خورد اما روح الله حسينيان 
براي رياس��ت مجلس اعلام نامزدي ك��رد، نامزدي 
كه خ��ودش و همه نماين��دگان ديگر مي دانس��تند 
براي شكس��ت دادن لاريجاني راه ب��ه جايي نخواهد 
برد. او اما براي شكس��ت دادن لاريجاني نيامده بود؛ 
حس��ينيان بعد از اعلام نام��زدي در انتخابات ديروز 

به برخ��ي از نمايندگان درباره دلي��ل اقدامش گفته 
بود كه براي نش��ان دادن مخالفتش با پيشنهادهاي 
حدادعادل در راس��تاي ائتلاف با اصولگرايان معتدل 
نامزد رياست مجلس شده اس��ت. او در حقيقت 36 
رايي كه به سبد ريخته ش��د را براي دادن علامت به 
حدادعادل مي خواس��ت نه گرفتن جايگاه لاريجاني. 
22 راي سفيد انتخابات رييس مجلس هم به همين 
منوال مي توان��د اعلام مخالفتي باش��د ب��ا تاكتيك 
ماندن لاريجان��ي و حفظ وضع موج��ود، بدون آنكه 
به حس��ينيان هم امتيازي داده ش��ده باش��د. بدين 
ترتيب نامزدي روح الله حسينيان پرمعناترين تحول 
ديروز مجلس بود. ورود حس��ينيان به صحنه رقابت 
و عقب نش��يني الياس نادران از نام��زدي براي نيابت 
مجلس چيزي جز ايجاد يك خط ش��كاف جدي در 

بين طيف هاي منتقد دولت را نشان نمي دهد. 
گام هاي محكم رهروان، لرزه بر قدم هاي اقليت

ب��ا چني��ن وضعيت��ي انتخاب��ات دي��روز نوي��د 
صف آرايي هايي جديدي براي 7 اس��فند دارد. فضاي 
مجلس با آن روزي كه پيوند باهن��ر و همفكرانش با 
اقليت منجر به بركناري رضا فرجي دانا ش��د، تفاوت 
كرده اس��ت. رهرواني هاي ضرب خورده از ش��كاف 
12 ماه اخير، هرچند نتوانس��تند فتح جديدي براي 
هيات رييسه س��ال چهارم داشته باش��ند اما حداقل 
همان مس��ير قبلي را با گام هايي محكم تر برداشتند. 
آن هم در حالي كه ل��رزه در قدم هاي طيف اقليت به 

بالاترين ميزان خود رسيده بود.

محمدعلي اسفناني، نماينده فريدون 
ش�هر و چادگان: بدانيد كه نوك پيكان 
اشاره همه توطئه ها ايران اسلامي و در رأس 
آن نظام مقدس جمهوري اس��لامي است، 
همچنين اوضاع حاكم بر بحث هسته اي و 
مباحث پيرامون آن كه به ناحق بر كش��ور 
اعمال شده، وضعيت نابس��امان اقتصادي، 
معيش��ت مردم و اوضاع اسف بار اشتغال در 
كشور ديگر جايي براي اختلاف و تفرقه بين 

مسوولان باقي نمي گذارد.  
رج�ب رحمان�ي، نماينده تاكس�تان: 
در موض��وع هس��ته اي ضم��ن حمايت و 
پش��تيباني از تيم مذاكره كنن��ده به خاطر 
ماموريت س��ختي كه بر عهده دارند، قويا از 
آنها مي خواهم كه خطوط قرمز تعيين شده 
توسط مقام معظم رهبري را مورد توجه قرار 
داده و بدانند كه آنجا ميز مذاكرات نيس��ت 
بلكه ميدان نبرد و دف��اع از حيثيت و اقتدار 

ديني و غرور ملي جمهوري اسلامي است. 
رس�ول خضري، نماينده پيرانشهر و 
سردشت: در آستانه حماسه سياسي 24 
خرداد ماه هستيم لذا انتظار داريم دولت در 
ورود به سال سوم خدمت تحركات بيشتري 
داشته باشد. بعد از گذش��ت دو سال از عمر 
دولت تدبير و اميد در س��ال مزين به شعار 
همدلي و همزباني دولت و ملت انتظار داريم 
در بيانيه ش��ماره س��ه در خصوص توسعه 
مديريت اقتصادي و مطالبات به حق مردم 
و مديريت شهرستان ها و فرمانداران نهايت 
كوش��ش را به عمل آوريد تا پيش از س��فر 
اس��تاني باعث جذب مردم به سوي دولت 
تدبير و اميد ش��ويد. همچنين در خصوص 
مديريت هاي سياس��ي چالش جدي داريم 
كه انتظار داري��م در اين خصوص نيز تدبير 

شود. 
ع�ل�ي اصغ��ر زارع��ي، ن�ماي�نده 
تهران:ملت شريف ايران مذاكرات هسته اي 
با تدبير رهبر معظم انقلاب مبني بر كس��ب 
تجربه تاريخي توس��ط ملت ادام��ه دارد و بر 
اساس تدبير و تصميم نظام هيچ كس با اصل 
مذاكرات مخالف نيس��ت، وليكن متاسفانه 
عملكرد تيم مذاكره كننده هسته اي در تعامل 
با مجلس و مردم ضعيف و منفي اس��ت، به 
طوري كه نمايندگان ملت از محتواي توافقي 
كه به آن رضايت داده ش��ده مطلع نيستند. 
مطابق اص��ل 77 قانون اساس��ي بايد كليه 

توافقنامه ها به تصويب مجلس برسد. 

گزارش

باز بنزين با ترانه مي خورد بر فك و چانه 
بعضي ها فكر مي كنند با ياري مسوولان داريم كم كم به بركات دوران 
دولت مهرورزي نزديك مي شويم. يعني با توجه به تك نرخي كردن يهويي 
و همين الانيِ  بنزين بايد حتما شاهد تورم يهويي و گراني اجناس در 
بازار هم باشيم كه با توجه به تورم خودكار و سالانه كه اول هر سال دامن 
ما را مي گيرد، مي شود دو شوك تورمي در دو ماه. آن بعضي ها معتقدند 
اين نش��ان مي دهد دولت تدبير با كمي تمرين و پشتكار مي تواند به 
زودي در شكستن ركورد تعداد شوك هاي ساليانه با دولت رايحه خوش 
خدمت برابري كند. اما ما به عنوان س��ردمدار تاريكخانه مي خواهيم 
ببينيم نكات مثبت و منفي گران شدن بنزين چيست. در اين راه از دو 

كارشناس خبره دعوت كرديم در ميزگرد ما صحبت كنند. 
موافق گراني بنزين: وقتي بنزين گران بشود با كاهش ش��ديد ترددهاي غيرضروري مواجه 
مي شويم و اين باعث مي شود نخبگان ما مانند دانشمند رياضي برنده جايزه نوبل كه در تصادف 
رانندگي در نيويورك كشته شد دچار حادثه نشوند و زنده بمانند و از اين حيث ما نسبت به غرب 
دانشمند كش پيشي بگيريم.اگر بنزين گران بش��ود حجم دور دور بازي جوانان كاهش مي يابد 
كه باعث مي شود سلامت اخلاقي جامعه حفظ ش��ود.گران شدن بنزين منجر به افزايش تمايل 
شهروندان به استفاده از متروها و وسايل نقليه عمومي مي شود. طوري كه با ازدحام پرشور جوانان 
ديگر دري در واگن هاي مترو بسته نخواهد شد كه اين موضوع خود نماد جديدي براي سياست 
درهاي باز دولت است. وقتي بنزين گران شود مي توان از تعداد گشت ارشاد كمتري هم استفاده 
كرد. اين موضوع باعث كاهش هزينه ها و صرفه جويي مي شود .افزايش نرخ بنزين باعث مي شود از 

تعداد تردد موتورسواران خودسر و خودجوش نيز در سطح شهر كاسته شود.
مخالف گراني بنزين: با گران شدن بنزين خيابان ها خلوت مي شود و فرصت براي ثروتمندان 
ماشين باز بيشتر مي شود كه با هم كورس بگذارند و اين موضوع باعث افزايش تصادف مي شود. 
خيابان ها شلوغ اس��ت اينها با پورشه و مازراتي مثل ويرانگر س��ه عمل مي كنند واي به حالي كه 
خيابان هم خلوت شود.گراني بنزين متاسفانه باعث مي شود دور دورگرايي و انجام اعمال مشابه 
فقط در اختيار طبقه ثروتمندان باشد. اين موضوع ضمن وارد كردن ضربه روحي به جوانان به شدت 
شكاف طبقاتي را حتي تا مرز دريدگي طبقاتي با تراكم اضافه بالا مي برد.بنزين كه گران بشود با 
هجوم مردم به مترو مواجه مي شويم و عملا اين فشار باعث توقف و تعطيلي مترو مي شود. شما يك 
خر باربر داري كه 100 كيلوگرم توان باركشي دارد. اگر يكهو 200 كيلو بار بگذاري روي آن خر چه 
مي شود ؟ يا مي نشيند يا كمرش مي شكند. مترو هم همين است. وقتي جوان ماشين ندارد، پياده 
از خانه مي زند بيرون. اين يعني پخش شدن امور منكراتي در سطح شهر. بنابراين براي كنترل اين 
پديده تعداد گشت ارشاد بيشتري لازم است كه معني اش اين است كه يك هزينه اضافه بر دوش 
دولت و البته ملت گذاشته مي شود.گراني بنزين جوانان را از خودرو سواري به سمت موتورسواري 
سوق مي دهد كه علاوه بر خطرات جاني شخصي باعث افزايش پديده خودسرگرايي و خودجوش 

پنداري خواهد شد. چنين كارشناسان اهل فني داريم ما. 

تذكر و شكايت نمايندگان از علني شدن جزييات 
جلسه غيرعلني مجلس

گروه سياسي| اعتراض ها به انتشار جزييات جلسه غير علني روز يكشنبه نمايندگان مجلس با 
جواد ظريف و عباس عراقچي ادامه دارد. روز گذشته عده اي از نمايندگان مجلس به هيات رييسه 
رفتند و از علني شدن جزييات نشست غيرعلني مجلس انتقاد كردند. عده اي ديگر هم در تذكر و 
مصاحبه هاي خود نسبت به اين كار واكنش نشان دادند. محمدعلي پورمختار، رييس كميسيون 
اصل 90 مجلس شوراي اسلامي با انتقاد از انتشار موضوعات مطرح شده در جلسه غيرعلني روز 
يكش��نبه مجلس با حضور وزير امورخارجه گفت: انتشار مباحث جلسه غيرعلني مجلس باعث 
بي اعتمادي مسوولان به نمايندگان مي شود. به گزارش ايرنا، وي افزود: ايراد ما اين است كه حتي 
اگر جلسه غيرعلني هم نباشد و فردي اين كار را انجام دهد، هيچ س��ازوكاري براي برخورد با وي 
وجود ندارد. وي با انتقاد از اينكه تقريبا تمامي حرف هايي كه در جلس��ه غيرعلني گفته شده در 
رسانه ها منتشر شده است، اظهار داشت: انتشار اين موارد باعث مي شود كه از اين پس، مسوولان 
در جلسه غيرعلني يا حضور پيدا نكنند يا اگر هم حاضر شدند، همان صحبت هايي را مطرح كنند 
كه در روزنامه ها زده مي شود. همچنين در ادامه عليرضا منادي، عضو هيات رييسه مجلس شوراي 
اس��لامي هم در همين مورد گفت: نمايندگاني با مراجعه به هيات رييسه مجلس بيان كردند كه 
شكايت ش��ان را به هيات نظارت بر نمايندگان نيز ارايه مي كنند زيرا كس��ي حق ندارد از جلسه 
غيرعلني مجلس فيلم بگيرد. نماينده مردم تبريز در مجلس شوراي اسلامي افزود: اين اقدام خلاف 
اصل 25 قانون اساسي است و به منزله استراق سمع است. وي اظهار داشت: كساني كه اين كار را 
كرده اند بايد مورد پيگرد قرار گيرند زيرا اين جزو اسرار مملكت است. نماينده راز كشور را بايد براي 
مردم نگهدارد. اين همه دشمن به دنبال آسيب زدن به ما هستند. منادي افزود: كساني كه اين كار را 
كرده اند بايد شناسايي شوند و بايد مشخص شود چه كسي فيلمبرداري كرده و چه كسي آن را نشر 
داده است. همچنين در ادامه نماينده مردم سمنان در مجلس شوراي اسلامي نيز نسبت به انتشار 
اخبار جلسه غيرعلني به ابوترابي فرد تذكر داد. به گزارش ايسنا، عليرضا خسروي در تذكري گفت: 
فيلم و متن جلسه غيرعلني توسط برخي همكاران منتشر شده است. وي گفت: هر كس چنين 
كرده است مرتكب تخلف شده است. قاطبه نمايندگان با اين گونه اقدامات مخالفند و اصلا مباحث 
جلسه غيرعلني نبايد به راديو و تلويزيون كشيده شود. اين عضو كميسيون عمران مجلس متذكر 
شد: با هم قول و قرار گذاشتيم تا اخبار و مطالب جلسه غيرعلني منتشر نشود اما عده اي از اين قول 
و قرار عدول كرده اند. گفتني است جزييات جلسه غيرعلني روز يكشنبه هم به صورت فيلم و هم به 

صورت متن از سوي برخي نمايندگان مجلس در روزهاي اخير منتشر شده است. 

عضو جبهه پايداري در گفت وگو با »اعتماد«: 

كانديدا معرفي مي كرديم نايب رييس مي شد
حمايت ما نبود، باهنر نايب رييس نمي شد

گروه سياس�ي| انتخابات هيات رييسه مجلس آن شكلي نبود كه 
انتظارش مي رفت. رقابت ها آن رمقي را نداشت كه تصورش مي رفت. 
اين بار فراكس��يون اصولگرايان مجلس كه بيشتر اعضاي آن از جبهه 
پايداري هس��تند فعاليت آنچناني نداش��ت. هرچن��د كانديداتوري 
روح الله حسينيان براي رياست مجلس را ش��ايد بتوان قدمي در اين 
راستا دانست اما اين رقابت بازهم رمق هميش��گي را نداشت. در اين 
ميان اعضاي فراكسيون اصولگرايان مجلس بر اين باور هستند كه عدم 
فعاليت جدي ش��ان در اين انتخابات به اين دليل بوده است كه مصلحت اصلي تر را حفظ وحدت 
اصولگرايان مي دانس��تند. با علي اصغر زارعي نماينده تهران كه از اعضاي فراكسيون اصولگرايان 
مجلس و موسسان جبهه پايداري اس��ت در مورد فعاليت هاي اين فراكسيون براي اين انتخابات 
گفت وگويي كوتاه كرديم. او معتقد اس��ت كه اگر الياس نادران به عنوان كانديداي نايب رييسي 
از سوي اين فراكسيون معرفي مي شد شانس بالايي براي نشستن روي اين صندلي داشت. متن 

گفت وگوي »اعتماد« با زارعي را در ادامه مي خوانيد: 
 ع�ده اي معتقدند كه فراكس�يون اصولگراي�ان و به طور كلي جبه�ه پايداري در 
انتخابات هيات رييسه مجلس فعاليت آنچناني نداشته است؟ شما قبول داريد كه در 

اين مورد كمي انفعال داشتيد؟
خب به هر حال مي ش��د فعال تر از اين در اين انتخابات عمل كرد و هركسي علي القاعده بايد 
چنين انتظاري از خودش داشته باشد و فكر هم مي كنيم كه وضعيت فراكسيون اصولگرايان در 

حال حاضر وضعيت مطلوبي است و در تلاش هستيم انسجام مان را بيشتر حفظ كنيم. 
 شما اين تحليل را قبول نداريد كه چون سال آخر مجلس است آن رغبت هرساله 

براي رقابت آنچناني وجود نداشت؟
فراكسيون رهروان ابتدا قبول كرد كه يك ليست واحد ارايه بدهيم ولي متاسفانه در اينكه به 
ما اعلام بكنند موافق هستند يا مخالف زمان را تلف و دقيقه 90 هم نشستند و راي گيري كردند 
و عنوان كردند كه رس��يدن به وحدت را قبول ندارند لذا ما هم مجبور ش��ديم ليست جداگانه اي 
براي انتخابات هيات رييسه ارايه دهيم. متاسفانه آنها هم در فراكسيون رهروان ولايت با روش هاي 
نسبتا نامطلوبي افراد را سوگند دادند كه به افرادي جز ليست فراكسيون رهروان ولايت راي ندهند 
و كارهاي نامناسبي در فراكس��يون رهروان ولايت صورت گرفت. ولي مجلس است و هر كسي از 

نمايندگان مي توانند نظر خودشان را اعمال كنند. 
  در جلسه دوشنبه شب فراكسيون اصولگرايان مباحثي براي كانديدا شدن آقاي 

نادران بود. چه شد كه آقاي نادران كانديدا نشدند؟
 به هر حال ما به دنبال ايجاد فضاي وحدت ميان اصولگرايان بوديم كه ايشان را معرفي نكرديم. 

  اما برخي بر اين باورند كه فراكس�يون اصولگرايان با علم به اينكه ممكن اس�ت 
كانديداهاي شان براي نايب رييسي راي نياورند، كانديدا نشدند. 

نه اگر ما آقاي نادران را معرفي مي كرديم حتما راي داش��ت اما ب��ه دليل مصلحت بالاتري با 
جمع بندي فراكسيون به اين نتيجه رسيديم كه كانديدايي نداشته باشيم. 

 يعني نظر آقاي حدادعادل هم همين بود؟
اين مصلحت س��نجي هم پيش��نهاد آقاي حدادعادل بود هم ع��ده اي ديگر از دوس��تان. اما 
اختلاف نظرهايي هم وجود داش��ت ولي در نهايت خروجي بحث به اينجا رس��يد كه كانديدايي 

نداشته باشيم. اما اگر ما از آقاي باهنر حمايت نمي كرديم مطمئن باشيد نايب رييس نمي شد. 
 چرا اين فكر را مي كنيد؟

آقاي باهنر در فراكس��يون رهروان ولايت تهديد به عدم حمايت شده بود و به همين دليل ما 
به اين نتيجه رسيديم كه از آقاي باهنر اعلام حمايت كنيم تا وحدت اصولگرايان هم حفظ شود. 

اتهام نشر اكاذيب به ظريف قابل پيگيري حقوقي است
در اطلاعيه روابط عمومی وزارت امورخارجه , دفتر رئيس دولت های نهم و دهم به اطلاعات نهادهای 
مسئول داخلی و همچنين گزارش های رسمی آژانس بين المللی انرژی اتمی که در سايت آژانس قابل 
دسترس می باشد ، ارجاع داده شده است. محمد جواد ظريف يك روز پس از حضور در جلسه غيرعلني 
مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با خبرگزاري خانه ملت در خصوص انجام مصاحبه با دانشمندان 
هسته اي گفته بود: در دولت گذش��ته با افراد مختلف در ايران مصاحبه شد و حتي آنها از مراكز و اماكن 
مربوطه بازديد كردند، اما هيچ ابهامي پيدا نشد كه اين موضوع نشان دهنده بهانه جويي غربي هاست. روز 
گذشته دفتر محمود احمدي نژاد با انتشار بيانيه اي در اين رابطه و خطاب به مردم، اظهارات محمدجواد 
ظريف، وزير امور خارجه، مبني بر اجازه  دولت قب��ل به انجام مصاحبه ماموران آژانس بين المللي انرژي 
اتمي با دانشمندان هسته اي ايران، را نادرست دانسته و تاكيد كرده است: »به عنوان يك سياست قطعي و 
مبتني بر حقوق مسلم هسته اي ملت ايران، در دوره  دولت هاي نهم و دهم، هرگونه مصاحبه يا بازجويي يا 
ملاقات ماموران آژانس يا هر نهاد بين المللي خارجي ديگر با دانشمندان هسته اي، به صراحت و به صورت 
رسمي و علني توسط رييس محترم دولت ممنوع اعلام ش��د. روش خردمندانه آن است كه مسوولان 
و مذاكره كنندگان هسته اي، به جاي نشر اكاذيب ، ملت ايران را به طور كامل در جريان جزييات و روند 

مذاكرات هسته اي جاري قرار دهند.«
گفت وگو با دانشمندان هسته اي جزو تعهد بيانيه سعدآباد در اواخر دولت هشتم بود

پيش از انتشار اين بيانيه از سوي دفتر رييس جمهور سابق، خبرگزاري تسنيم نيز در گفت وگو با يك 
مقام آگاه ادعا كرد كه گفت وگو با دانشمندان هسته اي جزو تعهد بيانيه سعدآباد در اواخر دولت هشتم 
بوده است و در دايره اختيارات تصميم گيري احمدي نژاد نبوده است. تسنيم در اين خصوص به نقل از اين 
منبع آگاه نوشت: اينكه مطرح مي كنند موضوع مصاحبه افراد وابسته به آژانس با دانشمندان هسته اي 
ايران، در دولت قبل صورت گرفته، اين گونه نيست، بلكه بايد يادآور شد كه موضوع به ماجراي تعليق 
سال ۸3 بازمي گردد و تصميماتي كه در زمان مذاكره با سه كشور اروپايي گرفته شد، يعني مقدمات كار 
در آن زمان تصميم گيري شد كه بعد دولت و دبير شوراي عالي امنيت ملي تغيير كرد و گفتند اين مسائل 
از قبل بود. در دوره رياست البرادعي بر آژانس اتمي، وي مي كوشيد تا موضوع را به سمت حل پرونده ايران 
پيش ببرد و مداليته اي زمان آقاي لاريجاني نوشته شد كه جهت آن به سمت حل مساله بود. بنابراين 
تصميم گرفته شد يكي، دو نفر كه در حد مديرعامل شركت بودند و اين شركت  ها براي انرژي اتمي كار 
مي كردند، توضيحاتي را ارايه كنند. توضيحات داده شد و منجر به بسته شدن آن مداليته در آن زمان 
شد. اگرچه صحبت اين دو مديرعامل در دوره اول دولت احمدي نژاد و رياست لاريجاني انجام شد، اما 
مقدمات آن قبل از دولت احمدي نژاد و در اشتباهي كه تيم سال ۸3 در مذاكرات كردند، فراهم شده بود. 

گزارش هاي مستند آژانس چه مي گويند؟ 
اين خبر در حالي از سوي دفتر رييس جمهور سابق منتشر شده است كه بر اساس اسناد موجود در 
گزارش هاي آژانس بين المللي انرژي اتمي، دو مرحله بازرسي گسترده از تاسيسات نظامي در سال هاي 
2005 و 2006 انجام گرفته است. به گزارش »اعتماد«، آژانس در گزارش هاي خود نمي تواند به جزييات 
از جمله اسامي فرد مصاحبه شونده اشاره كند اما در چهار مورد گزارش آژانس بين المللي انرژي اتمي 
تاكيد شده است كه ايران در راس��تاي راستي آزمايي و شفاف س��ازي اقدام هايي در خصوص بازديد از 

تاسياست نظامي و مصاحبه با افراد درگير در پرونده هسته اي انجام داده است: 
1- بنا به گزارش مديركل آژانس از س��پتامبر 2005 ايران همكاري بيش��تري در ارايه دسترسي 
به اس��ناد اضافي و اجازه مصاحبه با افراد درگير در بحث ها با ش��بكه خريد را داده است. به نقل از سند 

 .5 Page ۸7/2005/GOV
2- از 20 تا 24 اكتبر 2007 يك تيم فني آژانس براي مرور جزيي پاسخ ها و اسناد پشتيباني كننده 
و مصاحبه با مقامات درگير در برنامه غني سازي اورانيوم پي 1 و پي 2 از تهران بازديد كرد. به نقل از سند 

5 Page, 5۸/2007/GOV
3- از 29 اكتبر تا 1 نوامبر 2007 آژانس به بحث هايش با مقامات ايراني در مورد برنامه غني سازي 
سانتريفيوژ ادامه داد. ايران اسناد پشتيباني كننده و مكتوبات تقويت كننده اضافي را ارايه داد و آژانس 
بحث هاي بيشتر و مصاحبه هايي با مقامات ايراني درگير در فعاليت هاي هسته اي در دهه هاي ۸0 و 90 

2 Page , 5۸/2007/GOV انجام داد. به نقل از سند
4- بر اساس مصاحبه با مقامات ايراني در دسترس و اعضاي شبكه تامين؛ اسناد محدود ارايه شده 
توس��ط ايران و اطلاعات خريد جمع آوري شده توسط تحقيقات مستقل آژانس؛ آژانس نتيجه گرفته 
است كه بيانيه هاي ايران با اطلاعات در دسترس آژانس در خصوص كسب فناوري سانتريفيوژ پي 1 در 

3 Page , 5۸/2007/GOV 19۸7 هم خواني دارد. به نقل از سند
علاوه بر اين در دو گزارش ديگر هم آمده است: 

1- آژانس بين المللي ان��رژي اتمي در گزارش مديركل در دس��امبر ٢٠٠٥ ب��ه صراحت از بازديد 
بازرسان آژانس و نمونه برداري هايي كه انجام گرفته است، گزارش داده اس��ت: ايران در نوامبر ٢٠٠٥ 
)يعني حدود آبان ماه ١٣٨٤، در زمان دول��ت نهم( موافقت كرد كه به آژانس اجازه بازديد از س��ايتي 
در تاسيس��ات نظامي پارچين را بدهد. آژانس توانس��ت براي اثبات نبود مواد هس��ته اي در آن سايت 

نمونه برداري هاي لازم را انجام دهد. 
2- مديركل آژانس بين المللي انرژي اتمي همچنين در گزارش ماه ژوئن ٢٠٠٦ )تابستان ١٣٨٥، در 
زمان دولت نهم( از بازديد آژانس از يك دانشگاه فني به تاريخ ژانويه ٢٠٠٥ نيز گزارش مي دهد، و خواهان 

توضيحات بيشتري از ايران در خصوص نتايج بازرسي درخواست كرده است. 

تاريكخانه

سوژه روز

گفت و گوي روز

ابقاي لاريجاني؛  بقاي باهنر

تندروها مي خواهند فضاي جامعه به حالت عادي بازنگردد

نطق ميان دستور 

s iasat@etemadnewspaper. i r

سياست
نماينده مردم تهران در مجلس اضافه كرد: بيش��ترين نگراني آنها اين است كه با به نتيجه رسيدن اين 
مذاكرات، جامعه به شرايط عادي نزديك شود و اين امر به ضرر آنها است. به گزارش ايرنا، علي مطهري با اشاره 
به فريادهاي يك نماينده در جلسه روز يكشنبه مجلس گفت: تندروها مي خواهند فضاي جامعه به حالت 
عادي بازنگردد چون در فضاي باز نمي توانند با رقباي خود رقابت كنند. اين افراد نمي خواهند فضاي جامعه 
تغيير كند و جامعه به حالت عادي بازگردد. وي افزود: آنها دوست دارند كه هميشه در يك فضاي امنيتي و 
اضطراري باشيم تا بتوانند محدوديت ايجاد كنند و در نتيجه، رقباي خود را كنار بزنند، چون در شرايط عادي 
اين افراد نمي توانند با رقباي سياسي خود رقابت سالم داشته باشند. نماينده مردم تهران در مجلس اضافه كرد: 
بيشترين نگراني آنها اين است كه با به نتيجه رسيدن اين مذاكرات، جامعه به شرايط عادي نزديك شود و اين 

امر به ضرر آنها است. مطهري در پاسخ به اين سوال كه آيا عراقچي به اين شكل كه برخي نمايندگان تندرو در 
مجلس عنوان مي كنند كه گفته است بازرسي ها را از مراكز نظامي پذيرفته ايم، صحيح است يا خير، گفت: 
عراقچي چنين مطلبي را عنوان نكرد بلكه گفت كه دسترسي و نه بازرسي، در چارچوب پروتكل الحاقي خواهد 
بود كه در دولت گذشته نيز اين كار صورت گرفته است. وي با بيان اينكه 124 كشور جهان پروتكل الحاقي را 
امضا كرده اند، ادامه داد: عراقچي همچنين تاكيد كرد كه دسترسي ها در چارچوب پروتكل الحاقي و مديريت 
شده خواهد بود، يعني اينگونه نيست كه هر وقت بخواهند بتوانند از هرجايي كه دوست دارند بازديد كنند و 
جاي نگراني وجود ندارد. محمدجواد ظريف، وزير امورخارجه و سيدعباس عراقچي، معاون وي روز يكشنبه در 

جلسه غيرعلني مجلس درباره مذاكرات هسته اي و نگارش متن نهايي، گزارشي را به نمايندگان ارايه كردند. 

شهيدي شهرام 

نگاهي به آراي علي لاريجاني در چهار دوره انتخابات هيات رييسه
سال چهارمسال سوم سال دومسال اولنام و سمت

علي لاريجاني، رييس 
مجلس

177 راي از 270 
راي

213 راي از 
252 راي

1۸7 راي از 
264 راي

205 راي از 
263 راي

محمد حسن ابوترابي 
فرد، نايب رييس اول

232 راي از 271 
راي

196 راي از 
257 راي

203 راي از 
270 راي

231 راي از 
264 راي

محمدرضا باهنر، 
نايب رييس دوم

179 راي از 271 
راي

167 راي از 
257 راي

144 راي از 
270 راي

192 راي از 
264 راي

درصد تفكيكي آرا در چهار سال مجلس نهم
سال چهارمسال سوم سال دومسال اولنام و سمت

علي لاريجاني، رييس 
65/5۸4/570/۸77/9مجلس

محمد حسن ابوترابي 
۸5/676/275/1۸7/5فرد، نايب رييس اول
محمدرضا باهنر، 
666553/372/7نايب رييس دوم

مقايسه نتيجه انتخابات دبيران هيات رييسه در دو سال پاياني مجلس
تعداد و درصد راي و رتبه در سال چهارم  كل راي )267( تعداد و درصد راي و رتبه در سال سوم )كل راي 276( نام 

153- 57/3 درصد – رتبه دوم190 – 6۸/۸ درصد – رتبه اولضرغام صادقي 
محمدحسين 

207- 77/5 درصد – رتبه اول 1۸۸- 6۸/1 درصد – رتبه دومفرهنگي 
عليرضا منادي 

145- 54/3 درصد- رتبه چهارم129- 46/7 درصد – رتبه پنجمسفيدان
136- 50/9 درصد- رتبه ششم149- 53/9 درصد – رتبه چهارممحمد دهقان

139- 52درصد- رتبه پنجم-احمد رضا دستغيب
-120- 43/4 درصد- رتبه ششمحسين سبحاني نيا
150- 56/1 درصد- رتبه سوم167-60/5 درصد – رتبه سوممهرداد بذرپاش

مقايسه نتيجه انتخابات ناظران هيات رييسه در دو سال پاياني مجلس
تعداد و درصد راي و رتبه در سال چهارم )كل راي 265( تعداد و درصد راي و رتبه در سال سوم )كل راي 271( نام

160- 60/3 درصد –رتبه دوم139 – 51/2- رتبه اولسيد شريف حسيني
153- 57/7- رتبه سوم132-4۸/7- رتبه دوممحمد آشوري
-112- 41/3- رتبه سومبهروز نعمتي

161- 60/7- رتبه اول-عبدالرضا مصري

آمار چه مي گويد؟
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